
PATIENT INFORMATION LEAFLET

Extend
Paracetamol 665 mg FCT
Please read right through this leaflet before you start using this medicine.
This medicine is available without prescription, but you still need to use Panadol Extend 665 mg FCT 
Tablets carefully to get the best results from them.
•  Always take this medicine exactly as described in this leaflet or as your doctor or pharmacist

have told you.
•  Keep this leaflet, you may need to read it again.
•  If you have any questions, or if there is anything you do not understand, ask your pharmacist. 
•  Contains paracetamol.

In this leaflet:
1. What Panadol Extend 665 mg FCT is and what it is used for 
2. Before you take Panadol Extend 665 mg FCT
3. How to take Panadol Extend 665 mg FCT 
4. Possible side effects
5. How to store Panadol Extend 665 mg FCT 
6. Further information

1. What Panadol Extend 665 mg FCT is and what it is used for
–  Panadol Extend is a bilayer tablet having an immediate release and a sustained release dose of

Paracetamol which provides a pain relief which may last up to 8 hours.
–  Panadol Extend is analgesic and antipyretic.
–  Panadol Extend relieves mild to moderate pain of Osteoarthritis and Muscle aches.
–  It also relieves mild to moderate pain including: headache, migraine, period pain, pain after dental

procedures/tooth extraction, toothache and relieves fever and pain after vaccination.

2. Before you take Panadol Extend 665 mg FCT 
Do not take Panadol Extend 665 mg FCT:
•  if you have ever had an allergic reaction to paracetamol or to any of the other ingredients

(listed in Section 6)
•  if you are taking any other prescription or non-prescription medicines containing paracetamol

to treat pain, fever, symptoms of cold and flu, or to aid sleep.

Ask your doctor before you take this medicine:
•  if you suffer from mild arthritis and need to take painkillers every day. 
•  if you have liver or kidney problems
•  if you are underweight or malnourished 
•  if you regularly drink alcohol
•  if you have a severe infection as this may increase the risk of metabolic acidosis. 
Signs of metabolic acidosis include:
–  deep, rapid, difficult breathing
–  feeling sick (nausea), being sick (vomiting) 
–  loss of appetite
Contact a doctor immediately if you get a combination of these symptoms.
You may need to avoid using this product altogether or limit the amount of paracetamol that you take. 

If you are taking other medicines
Talk to your doctor or pharmacist before taking these tablets if you are taking any prescribed medicines; 
particularly metoclopramide or domperidone (for nausea [feeling sick] or vomiting [being sick])
or colestyramine (to lower blood cholesterol). If you take blood thinning drugs (anticoagulants 
e.g. warfarin) and you need to take a pain reliever on a daily basis, talk to your doctor because of the 
risk of bleeding. But you can still take occasional doses of Panadol Extend 665 mg FCT at the same 
time as anticoagulants.

Pregnancy and breast feeding
Talk to your healthcare professional before taking Panadol Extend 665 mg FCT if you are pregnant. 
You can take this product whilst breast feeding.

3. How to take Panadol Extend 665 mg FCT 
For oral administration only.
Adults (including the elderly) and children aged 12 years and over:

–  2  tablets taken every 6 - 8 hours.
–  Do not take more than 6 tablets (4000mg paracetamol) in 24 hours. 
–  Do not take more frequently than every 6 hours.
–  Do not use for more than 10 days unless directed by a doctor. 
–  Do not exceed the stated dose.
–  Always use the lowest effective dose to relieve your symptoms. 
–  Do not suck or chew this tablet.

Children:
Panadol Extend is not recommended for children under 12 years of age. 
If you take too many tablets
Talk to a doctor at once if you take too much of this medicine even if you feel well. This is because too 
much paracetamol can cause delayed, serious liver damage.
If your symptoms continue or your headache becomes persistent, see your doctor. 

4. Possible side effects
Like all medicines, Panadol Extend 665 mg FCT can have side effects but not everybody gets them. 
A small number of people have had side effects. Very rare cases of serious skin reactions have 
been reported.

Stop taking the medicine and tell your doctor immediately if you experience:
•  Allergic reactions which may be severe such as skin rash and itching sometimes with swelling of the

mouth or face or shortness of breath
•  Skin rash or peeling, or mouth ulcers
•  Breathing problems. These are more likely if you have experienced them before when taking other

painkillers such as ibuprofen and aspirin
•  Unexplained bruising or bleeding
•  Nausea, sudden weight loss, loss of appetite and yellowing of the eyes and skin. 

5. How to store Panadol Extend 665 mg FCT
Keep out of the sight and reach of children.
Do not use this medicine after the ‘EXP’ date shown on the pack. 
Store below 30°C.

6. Further information
The Active substance is: Paracetamol 665mg. 
The Other ingredients are:

Sustained release layer: Hypromellose, pregelatinised starch, povidone, magnesium stearate. 
Immediate release layer: Pregelatinised starch, croscarmellose sodium, povidone, stearic acid. 
Film-coat and polish: Hypromellose, triacetin, carnauba wax.

PANADOL Extend Tablets are white to off-white film-coated capsule shaped tablets debossed with 
the logo “8” on the front face and blank on the back face.

Panadol Extend contains 24 tablets in blister strips.
The marketing authorization holder Haleon Australia Pty Ltd, Australia 
The manufacturer is Glaxo Wellcome S.A. Aranda, Spain
Packed by: AJA Pharmaceutical Industries Company Ltd., Hail, Saudi Arabia 
This leaflet was last revised in May 2024. GDS v7.
Trade marks are owned by or licensed to the Haleon group of companies.

To report any side effect(s): 
Kingdom of Saudi Arabia
-National Pharmacovigilance centre (NPC) 
•  Fax: +966-11-205-7662
•  Reporting Hotline: 19999
•  E-mail: npc.drug@sfda.gov.sa 
•  Website: https://ade.sfda.gov.sa
-Haleon Saudi Arabia - Head Office, Jeddah 
•  Tel: +966-12-601-5444
•  Mobile: +966-53-553-3647
•  Email: mystory.sa@haleon.com
•  P.O. Box 48034, Jeddah 21572, Saudi Arabia
For any information about this medicinal product, please contact: 
Haleon Saudi Arabia - Head Office, Jeddah
•  Tel: +966-12-601-5444
•  Email: mystory.sa@haleon.com
•  P.O. Box 48034, Jeddah 21572, Saudi Arabia

This is a Medicament
– Medicament is a product which affects your Health and it is consumption contrary to instructions

is dangerous for you.
– Follow strictly the doctor’s prescription, the method of use and the instructions of the pharmacist

who sold the medicament.
– The Doctor and the pharmacist are the expert in medicines, their benefits and risks.
– Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you.
– Do not repeat the same prescription without consulting your doctor.
– Keep all medicament out of reach of children.

Council of Arab Health Ministers
Union of Arab Pharmacist

This Patient information Leaflet is approved by the Saudi Food and Drug Authority

معلومات للمريض نشرة

إكستند
مُغَلَّفة أقراص مجم 665 باراسيتامول

واء. الدَّ هذا استخدام بدء قبل بالكامل النَّشرة هذه قراءة يُرجى
منها. النتائج أفضل على للحصول بعناية مجم 665 إكستند بانادول بحاجة لاستخدام أقراص زلتَ ما ولكن وصفة، بدون الدواء هذا يتوفر

الصيدلي.	 أو الطبيب به أخبرك كما أو النشرة في مذكور هو كما الدواء هذا تناول على احرص دائماً
لاحقاً.	 إليها تحتاج فقد النَّشرة، بهذه احتفظ
إضافية.	 معلومات لطلب حال احتجت للاستشارة أو في الصيدلي اسأل
الباراسيتامول.	 على يحتوي

النَّشرة: هذه محتويات
استعماله1. دواعي هي وما مجم 665 إكستند بانادول هو ما
مجم2. 665 إكستند أقراص بانادول تناوُل قبل الذي يجب عليك معرفته ما
مجم3. 665 إكستند بانادول أقراص تناوُل طريقه هي ما
المُحتَمَلة4. الجانبية الآثار
مجم5. 665 إكستند بانادول أقراص طريقة تخزين
إضافية6. معلومات

دواعي استعماله1. هي وما مجم إكستند 665 بانادول هو ما
يمتد – قد للألم مسكن الباراسيتامول، من التسبب مستمرة وأخرى فورية التسبب جرعة طبقتين يتضمن ذو قرص هو إكستند بانادول

ساعات. 8 من لأكثر مفعوله
للحرارة.– وخافض مسكن دواء هو إكستند بانادول
العضلات.– وآلام الفصال العظمي عن الناتجة إلى المتوسطة البسيطة الآلام من إكستند بانادول يخفف
الذي يعقب – والألم الشهرية، الدورة وآلام النصفي، الصداع، والصداع ذلك: في بما المتوسطة إلى البسيطة الآلام يخفف أيضاً أنه كما

الحرارة والألم الذي يعقب التطعيم. درجة في الارتفاع وتخفيف الأسنان، ووجع الأسنان، خلع جراحة الأسنان/

مجم2. 665 إكستند بانادول أقراص تناوُل قبل معرفته عليك يجب الذي ما

مجم في الحالات التالية: 665 إكستند بانادول عقار تتناول لا

	(6 القسم في الأخرى )المدرجة المكونات من أيٍّ أو للباراسيتامول فعل تحسسي رد من تعاني في السابق كنت إذا
الحُمّى أو أعراض 	 أو الألم لعلاج باراسيتامول وتحتوي على بدونها أو طبية تُصرَف بوصفة من التي أخرى أيَّة أدوية تتناول كنت إذا

أو للمساعدة على النوم. والإنفلونزا البرد نزلة

هذا الدواء: تناول قبل طبيبك استشر

تناول المسكنات كل يوم.	 إلى وتحتاج المفاصل الخفيف تعاني من التهاب كنت إذا
أو الكُلى	 مشكلات في الكبد من إذا كنت تعاني
التغذية	 سوء أو من نقص الوزن تعاني كنت إذا
منتظمة	 بصفة الكحوليات تشرب كنت إذا
الأيضي.	 بالحماض الإصابة خطر من يزيد قد هذا لأن شديدة عدوى من تعاني كنت إذا

يلي: ما الأيضي الحُماض علامات تشمل
وصعوبته– وسرعته التَّنفُّس عُمْق
)القيء(– بالإعياء )الغثيان( أو الإصابة الشعور بالإعياء
الشهيّة– فقدان

الأعراض. بهذه شعرت حال بالطبيب فورًا في اتصل
تتناولها. التي الباراسيتامول كمية من الحد أو تمامًا المُنتَج هذا استخدام عليك تجنُّب فقد يجب

أخرى أدوية تتناول كنت إذا
أو ميتوكلوبراميد سيِّما لا لك؛ موصوفة أدوية أيَّة كنت تتناول إذا الأقراص هذه تناوُل قبل الخاص بك الصيدلي أو طبيبك ث إلى تحدَّ

م(. إذا  الدَّ في الكوليسترول مستوى )لخفض كوليسترامين أو بالإعياء[ ]الإصابة القيء أو بالإعياء[ ]الشعور الغثيان )لعلاج دومبيريدون
ث فتحدَّ يومية، بصفة الألم نات مُسَكِّ أحد المثال: وارفارين( وتحتاج إلى تناوُل سبيل التجلُّط، على )مضادات م لتسييل الدَّ عقاقير تتناول كنت

مجم  665 إكستند بانادول من عرضية جرعات تناول بإمكانك يزال نزيف. ولكن لا حدوث لخطر ضك تعرُّ لاحتمالية طبيبك نظرًا إلى
التجلُّط. مضادات مع بالتَّزامن

الطبيعية والرضاعة الحَمْل
المُنتَج  هذا تناوُل بإمكانكِ حاملاً. كنتِ إذا مجم 665 إكستند بانادول أقراص تناوُل قبل بكِ الخاص الصحية إلى أخصائي الرّعاية تحدثي

الطبيعية. ممارسة الرضاعة أثناء

مجم3. 665 إكستند بانادول أقراص تناوُل طريقه ما هي
فقط. للتناول عبر الفم

ذلك: فوق فما سنة السن( والأطفال في سن 12 كبار ذلك في )بما للبالغين
ساعات.– قرصين كل 8-6
ساعة.– 24 فترة في مجم من الباراسيتامول( 4000( أقراص 6 من أكثر تتناول لا
ساعات.– 6 كل واحدة مرة من أكثر الدواء تتناول لا
الطبيب.– من توجيه دون أيام 10 من لأكثر الدواء تتناول لا
المذكورة.– تتجاوز الجرعة لا
دائماً.– الأعراض لتخفيف مؤثرة جرعة أقل تناول
تمضغه.– أو القرص هذا تمص لا

الأطفال:
سنة. الأقل من 12 للأطفال إكستند بانادول بتناول ينصح لا

الأقراص من زائدة جرعة إذا تناولت
لأن يُرام. هذا ما على بأنك تشعر كنت لو حتى الدواء هذا من من الأقراص زائدة جرعة تناولت كنت إذا الفور على الطبيب إلى تحدث

الكبد. تلف من وخطيرة متأخرة بحالة الإصابة يسبب أن يمكن الباراسيتامول من الكثير تناول
طبيبك. فاستشر مستمرًا، الصداع أصبح أو الأعراض استمرت إذا

الآثار الجانبية المُحتَمَلة4.
إلا الآثار الجانبية لا تظهر الجميع. لا تظهر على جانبية ولكن آثار مجم 665 إكستند بانادول لأقراص يكون أن الأدوية، يمكن جميع مثل

خطيرة. جلدية فعل نادرة جدًا من ردود حالات عن الإبلاغ تم من الأشخاص. قليل عدد على

يلي: ما واجهتَ إذا طبيبك على الفور وأخبر الدواء تناول عن توقف
التنفس	 ضيق أو الوجه أو الفم تورم مع تكون شديدة مثل الطفح الجلدي والحكة أحيانًا قد التي التحسسية التفاعلات
قرَُح بالفم	 أو تقشٌّر أو طفح جلدي
مثل	 الأخرى المسكنات تناول في السابق عند أصُِبت بها حال في الجانبية الآثار هذه حدوث احتمالية تزداد في التنفس. مشكلات

والأسبرين الأيبوبروفين
النزيف	 أو المبرّرة من الكدمات غير الحالة
واصفرار العينين والجلد.	 وفقدان الشهية المفاجئ الوزن وفقدان الغثيان

مجم5. 665 إكستند بانادول تخزين أقراص طريقة
الأطفال. ومُتناوَل رؤية عن بعيدًا يُحفَظ

على العبوة.  ن المدوَّ الصلاحية انتهاء تاريخ بعد واء الدَّ هذا تستخدم لا
درجة مئوية. ٣٠ من أقل حرارة درجة في يُحفَظ

إضافية6. معلومات
مجم. باراسيتامول 665 هي: الة الفعَّ المادة

المكوّنات الأخرى هي:
الماغنسيوم. ستيرات بوفيدون، التَجلتُن، المُستدام: هيبروميلوز، نشا سابق الإفراز طبقة

دهني. حامض الصوديوم، بوفيدون، كروس كارميلوز التَجلتُن، سابق نشا الإفراز الفوري: طبقة
كرنوبي. للقرص: هيبروميلوز، ترياسيتين، شمع اللامعة والطبقة الغلاف الخارجي

وجهها الأمامي شعار “8“.  أبيض قاتم محفور على أبيض- لون عن أقراص مغلفة كبسولية الشكل وذات إكستند هي عبارة أقراص بانادول

فقاعية. شرائط في قرصًا 24 إكستند على تحتوي أقراص بانادول
ليميتد، أستراليا PTY هاليون استراليا مالك حق التسويق:

اسبانيا أراندا، جلاكسو ويلكوم، التَّصنيع: جهة
السعودية حائل، المحدودة. الدوائية للصناعات أجا تعبئة:

.GDS v7.2024 مايو في النشرة لهذه مراجعة آخر تمت
هاليون شركات مجموعة لصالح مملوكة/مرخصة التجارية العلامات

جانبية: آثار أي عن للإبلاغ
السعودية العربية المملكة

)NPC( الدوائية للتيقظ والسلامة الوطني المركز -
فاكس: 966-11-205-7662+	
	19999 الموحد: بالرقم الاتصال
	npc.drug@sfda.gov.sa الإلكتروني: البريد
	https://ade.sfda.gov.sa الإلكتروني: الموقع

جدة. الرئيسي، المكتب – العربية السعودية هاليون -
هاتف: 966-12-601-5444+	
جوال: 966-53-553-3647+	
	mystory.sa@haleon.com الإلكتروني: البريد
السعودية.	 العربية المملكة ص.ب. 48034، جدة 21572،

التالية: بالأرقام الاتصال يرجى المستحضر الدوائي، هذا أي معلومات عن عن للاستفسار
جدة. الرئيسي، المكتب – السعودية العربية هاليون

هاتف: 966-12-601-5444+	
	mystory.sa@haleon.com الإلكتروني: البريد
السعودية.	 العربية المملكة ص.ب. 48034، جدة 21572،

هذا مُنتَج دوائي

واء مُنتَج يُؤثر على صحتك وتناوُ له على نحو مخالف للتَّعليمات يعرضك للخطر.– الدَّ
واء.– اتبع بدقة وصفة الطبيب وطريقة الاستخدام وتعليمات الصيدلي الذي باعك الدَّ
الطبيب والصيدلي هما خبيران في الأدوية وفوائدها ومخاطرها.–
لا تقطع فترة العلاج الموصوفة لك من تلقاء نفسك.–
لا تكرر نفس الوصفة دون استشارة طبيبك.–
تُحفَظ جميع الأدوية بعيدًا عن مُتناوَ ل الأطفال.–

 مجلس وزراء الصحة العرب
اتحاد الصيادلة العرب

واء بالمملكة العربية السعودية نشرة المعلومات المُوَ جَّ هة للمريض الماثلة مُعتَمَدة من جانب الهيئة العامة للغذاء والدَّ
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